



## إبلاغ

### منتدى الاستثمار العالمي السابع لمؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية

18 – 22 تشرين الأول/ أكتوبر 2021

تهدي الأمانة العامة لمؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية تحياتها إلى الدول الأعضاء وتشرف بإبلاغها بأن منتدى الاستثمار العالمي السابع سيعقد فعلياً في الفترة من 18 إلى 22 تشرين الأول/ أكتوبر 2021. وقد كان من المقرر أصلاً عقد المنتدى السابع في أبو ظبي، دولة الإمارات العربية المتحدة، إلا أنه سيعقد بشكل افتراضي بسبب جائحة كوفيد-19 المستمرة.

المنتدى عبارة عن تجمع لأصحاب المصلحة المتعددين كل سنتين على مستوى رؤساء الدول والحكومات والمديرين التنفيذيين والوزراء ورؤساء المنظمات الدولية، ويهدف إلى تسهيل الحوار والعمل بشأن تحديات الاستثمار والتنمية الحالية والناشئة في العالم. لقد تم الاعتراف به من قبل الحكومات وقادة الأعمال كتجمع عالمي بارز للشراكة الاستثمارية وصنع السياسات، مما يوفر منصة للتفاعل بين أصحاب المصلحة الرئيسيين بمن فيهم صانعي السياسات والبرلمانيين والمدراء التنفيذيين للشركات العالمية والشركات العائلية ورؤساء وكالات ترويج الاستثمار ومفاوضو معاهدات الاستثمار، والمستثمرين المؤثرين والمؤسسات، والمسؤولين التنفيذيين في البورصة، ومديري صناديق التقاعد والثروة السيادية، وواضعي المعايير الدولية، ورجال الأعمال، والأوساط الأكاديمية، وممثلي المجتمع المدني. عُقدت الدورات السابقة لمنتدى الاستثمار العالمي في أكرا (2008) وشيامن (2010) والدوحة (2012) وجنيف (2014) ونيروبي (2016) وجنيف (2018). جمع منتدى 2018 أكثر من 6600 من أصحاب المصلحة في مجال الاستثمار والتنمية من حوالي 160 دولة.

سيركز منتدى الاستثمار العالمي السابع على "الاستثمار في التعافي المستدام"، لمواجهة التحدي الرئيس اليوم الذي يواجه مجتمع الاستثمار والتنمية العالميين. لن يكون المضي قدماً بشكل أفضل ممكناً دون إعادة تنشيط الاستثمار كمحرك للنمو، على الصعيدين المحلي والدولي. سيتناول المنتدى على وجه التحديد التحديات والفرص الناجمة عن الثورة الصناعية الجديدة، وضرورة الاستدامة، وإعادة تنظيم الحكومة

الاقتصادية، والجهود المبذولة لزيادة المرونة الاقتصادية. وستستند المداولات إلى تقرير الاستثمار العالمي 2020: الإنتاج الدولي بعد الجائحة و تقرير الاستثمار العالمي 2021: الاستثمار في التعافي المستدام.

سيستجيب المنتدى السابع لدعوة الجمعية العامة للأمم المتحدة لتقديم توصيات محددة حول كيفية التغلب على آثار الجائحة بشأن تعزيز الاستثمارات من أجل التنمية المستدامة (القرار [A/Res/75/207](#) المؤرخ في 21 كانون الأول/ ديسمبر 2020). وستعود نتائج المنتدى إلى مداولات الدورة الـ 76 للجمعية العامة للأمم المتحدة بشأن إجراءات السياسة العالمية.

سيضم المنتدى السابع حوالي 100 فعالية بارزة وفرصة للتواصل، بما في ذلك مؤتمرات قمة الاستثمار لقادة العالم، والطاولات المستديرة الوزارية، ومؤتمر ترويج الاستثمار، ومؤتمر اتفاقيات الاستثمار الدولية، والحوار العالمي لأسواق الأوراق المالية المستدامة، والمستثمرين المؤسساتيين من أجل الطاولة المستديرة للتنمية المستدامة، ومؤتمر الأعمال العائلية والتنمية المستدامة، والحوارات التنفيذية بين الوزراء ورجال الأعمال، وجلسات أصحاب المصلحة المتعددين حول موضوعات خاصة، ومراسم جوائز الأمم المتحدة المرموقة، بالإضافة إلى إطلاق مبادرات عالمية للاستثمار في التنمية. يتم تنظيم المنتدى بالشراكة مع أكثر من 80 منظمة وهيئة دولية وإقليمية.

البرنامج الأولي والمعلومات الأساسية للمنتدى متوفرة على الإنترنت. وستُنشر التحديثات وعمليات التسجيل المنتظمة على الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية و <http://worldinvestmentforum.unctad.org>.

لمزيد من المعلومات حول المشاركة الرفيعة المستوى (رؤساء الدول والوزراء) في منتدى الاستثمار العالمي السابع، يرجى الاتصال بالسيد جيمس زان، مدير قسم الاستثمار والمشاريع، هاتف [+41.22.917.4918](tel:+41229174918)؛ البريد الإلكتروني: [wif@unctad.org](mailto:wif@unctad.org)

(توقيع)

جيمس زان

مدير قسم الاستثمار والمشاريع

مؤتمر الأمم المتحدة للتجارة والتنمية





**NOTIFICATION**  
**7<sup>th</sup> UNCTAD World Investment Forum**  
**18–22 October 2021**

The UNCTAD secretariat presents its compliments to the member States and has the honour to inform them that the 7<sup>th</sup> World Investment Forum will be held virtually from 18 to 22 October 2021. The 7<sup>th</sup> Forum was originally planned to take place in Abu Dhabi, United Arab Emirates, but due to the ongoing Covid-19 pandemic will be held virtually.

The Forum is a biennial multi-stakeholder gathering at the level of Heads of States and Governments, CEOs, ministers and heads of international organizations, designed to facilitate dialogue and action on the world's current and emerging investment-development challenges. It is recognized by governments and business leaders as the pre-eminent global gathering for investment partnership and policymaking, providing a platform for interaction among the key stakeholders including policymakers and parliamentarians, CEOs of global companies, family businesses, heads of investment promotion agencies, investment treaty negotiators, impact investors and foundations, stock exchange executives, pension and sovereign wealth fund managers, international standard setters, entrepreneurs, academia and representatives of civil society. Previous editions of the World Investment Forum were held in Accra (2008), Xiamen (2010), Doha (2012), Geneva (2014), Nairobi (2016), and Geneva (2018). The 2018 Forum gathered over 6 600 investment-development stakeholders from some 160 countries.

The 7<sup>th</sup> World Investment Forum will focus on “Investing in sustainable recovery”, addressing today’s key challenge facing the global investment-development community. Building forward better will not be possible without reigniting investment, both domestic and international, as an engine of growth. The Forum will specifically tackle the challenges and opportunities arising from the new industrial revolution, the sustainability imperative, the realignment of economic governance, and the efforts for greater economic resilience. The deliberations will be informed by the [World Investment Report 2020: International Production beyond the Pandemic](#) and the [World Investment Report 2021: Investing in Sustainable Recovery](#).

The 7<sup>th</sup> Forum will respond to the call by the UN General Assembly for concrete recommendations on how to overcome the impacts of the pandemic on promoting investments for sustainable development ([Resolution A/Res/75/207 of 21 December 2020](#)). The Forum’s outcome will feed back into the 76<sup>th</sup> United Nations General Assembly’s deliberations for global policy actions.

The 7<sup>th</sup> Forum will feature about 100 high-profile events and networking opportunities, including the World Leaders Investment Summits, Ministerial Round Tables, the Investment Promotion Conference, the International Investment Agreements Conference, the Global Sustainable Stock Exchanges dialogue, the Institutional Investors for Sustainable Development Round Table, the Family Business and Sustainable Development Conference, minister–business executive dialogues, multi-stakeholder sessions on special themes, and prestigious UN award ceremonies, as well as the launching of global initiatives for investment in development. The Forum is organized in partnership with over 80 international and regional organizations and entities.

A preliminary programme and background information of the Forum is available online. Regular updates and registration will be posted on the UNCTAD website and <http://worldinvestmentforum.unctad.org/>.

For further information regarding high-level participation (Heads of State and ministers) in the 7<sup>th</sup> World Investment Forum, please contact Mr. James Zhan, Director, Division on Investment and Enterprise, tel. +41.22.917.4918; e-mail: [wif@unctad.org](mailto:wif@unctad.org).

A handwritten signature in blue ink, appearing to read "James Zhan", written over a horizontal line.

James Zhan  
Director, Division on Investment and Enterprise  
UNCTAD